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KRM.0002.0001.2025 

D2025.02.00256 

 

Protokół 

XI Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta Kalisza 

w dniu 6 lutego 2025 roku 

 
I. Otwarcie posiedzenia.        
 

Sławomir Lasiecki, przewodniczący Rady Miasta Kalisza powitał obecnych na 

dzisiejszej sesji Rady Miasta Kalisza:  

– radnych,  

– prezydenta, 

– wiceprezydentów, 

– naczelników wydziałów i pracowników Urzędu Miasta,  

– przedstawicieli kaliskich mediów. 

Powitał serdecznie wszystkich obecnych na sali noszącej imię prezydenta Ignacego 

Adama Bujnickiego. 

 

Następnie przewodniczący poprosił radnych o potwierdzenie obecności poprzez 

naciśnięcie na tabletach przycisku „KWORUM”. 

 

31 stycznia do Kancelarii Rady Miasta wpłynęło pismo Prezydenta Miasta Kalisza 

dotyczące dzisiejszej Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta Kalisza. Radni otrzymali treść 
pisma do wiadomości. 

 

W związku z powyższym na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym przewodniczący otworzył XI Nadzwyczajną Sesję Rady 

Miasta Kalisza, stwierdzając, że uczestniczy w niej 22 radnych, co stanowi quorum, 

przy którym można obradować i podejmować uchwały.     

 

Na sekretarza obrad zaproponował wiceprzewodniczącego Eskana Darwicha. 

 
II. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

Ad. 1. zamiaru utworzenia Ogólnokształcącej Szkoły Muzycznej II stopnia 

w Kaliszu. 

 
Niniejsza uchwała na charakter intencyjny, pozwalający na podjęcie działań 

zmierzających do utworzenia Ogólnokształcącej Szkoły Muzycznej II stopnia 

w Kaliszu. 

Planowana szkoła będzie wchodziła w skład obecnej Państwowej Szkoły Muzycznej I 

i II stopnia im. Henryka Melcera w Kaliszu. 

Utworzenie szkoły wynika z podpisanego w grudniu 2024 r. porozumienia między 

Miastem Kalisz a Ministrem Kultury i Dziedzictwa Narodowego w sprawie 
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współpracy dotyczącej funkcjonowania w Kaliszu szkół artystycznych oraz 

kształcenia w specjalności fortepianmistrzostwo. 

Projekt uchwały omówiły i pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Edukacji 

i Sportu; Komisja Kultury, Turystyki i Dziedzictwa Narodowego oraz Komisja 

Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

O zabranie głosu poprosił radny Tadeusz Skarżyński – panie przewodniczący, panie 

prezydencie, wysoka rado, szanowni państwo, projekt tej uchwały intencyjnej, nad 

którą dzisiaj będziemy głosować, to jest projekt, pod którym w normalnych 

okolicznościach, w normalnych okolicznościach zagłosowałbym bardzo chętnie, ale 

dzisiejszego dnia jednak postanowiłem wstrzymać się od głosu. Od razu umotywuję, 
bardzo mocno doceniam działania, zaangażowanie ze strony pana prezydenta, ze 

strony pani naczelnik, ze strony wszystkich tych osób, które dążą do tego, żeby 

powstało w Kaliszu liceum ogólnokształcące właśnie z takim profilem muzycznym. 

Natomiast nie ukrywam, że to wstrzymanie od głosu odbywa się u mnie troszeczkę na 

zasadzie pewnego sentymentu, ponieważ wiemy, że docelowo elementem, który 

przyniesie jakby konsekwencje ta uchwała, będzie wygaszenie Technikum Budowy 

Fortepianów w dotychczas istniejącej formie. A ponieważ mam duży sentyment do tej 

szkoły, do Technikum Budowy Fortepianów, duży sentyment do tych osób, które 

ukończyły i wielu i spośród moich znajomych, również spośród mojej rodziny tę szkołę 
ukończyły, Technikum Budowy Fortepianów. Ja wiem też, że działania, które państwo 

podejmują, które podejmujemy, mają na celu zachowanie jakby tego dziedzictwa, 

dorobku szkoły kształcącej techników właśnie w tym zakresie, zostały podjęte. 

Niemniej jednak, mając gdzieś z tyłu głowy, że koniec końcem będziemy musieli, może 

nie my, może następna Rada Miasta podjąć taką decyzję o wygaszeniu Technikum 

Budowy Fortepianów, ja dzisiejszego dnia wstrzymam się od głosu, ale jednocześnie 

życzę nowej szkole jak najlepiej i życzę, żeby te wszystkie rzeczy, które padły i które 

również na komisji zostały wyartykułowane, a więc to, że szkoła będzie podtrzymywała 

tradycję Technikum Budowy Fortepianów, że szkoła, nowoutworzona szkoła 

zaopiekuje się też nauczycielami, którzy pracowali do tej pory w Technikum Budowy 

Fortepianów, mam nadzieję, że to wszystko zostanie zrealizowane. Życzę nowej szkole 

jak najlepiej, ale z sentymentu za Technikum Budowy Fortepianów, dzisiejszego dnia 

wstrzymam się od głosu. Dziękuję bardzo. 

 

Magdalena Sekura-Nowicka – szanowny panie przewodniczący, panowie prezydenci, 

szanowni państwo, wysoka rado, jako Klub Koalicji Obywatelskiej poprzemy projekt 

zarówno tej uchwały, jak i kolejnych, które są następstwem wszystkich tych działań, 
które są podejmowane do tego, aby ta edukacja artystyczna w mieście Kaliszu mogła 

się rozwijać. Niemniej jednak, będąc uczestnikiem, członkiem Komisji Edukacji, jak 

również uczestnikiem poniedziałkowego spotkania, które zostało zorganizowane 

w Villi Calisia dla osób zainteresowanych tym tematem, chciałabym podkreślić, że 

zarówno na Komisji Edukacji, która miała miejsce w grudniu i podczas której część 
nauczycieli wystąpiła z takim apelem o to i z pytaniami, z wątpliwościami o to, co 

będzie się właśnie w ramach tych zmian działo, jak również w poniedziałek na 

spotkaniu w Villi Calisia, gdzie różni uczestnicy tego spotkania, różne grupy interesu, 

że tak powiem, miały możliwość porozmawiania zarówno z panem prezydentem, czy 
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z panią naczelnik Wydziału Edukacji, zarówno na jednym, jak i na drugim spotkaniu 

padła deklaracja ze strony władz miasta Kalisza, że mówiąc kolokwialnie, krzywda 

tym nauczycielom, którzy mają te duże wątpliwości, nie stanie się, że będą oni 

w odpowiedni sposób zagospodarowani i będzie to ich dobro również zadbane. 

W związku z tym bardzo proszę i apeluję o to, aby tego słowa dotrzymać. A życzymy 

powodzenia w realizacji tego ambitnego celu. Dziękuję. 
 

W związku z powyższym radni pozytywnie przegłosowali projekt uchwały – 20 osób 

było za, 2 wstrzymały się od głosu (22 radnych obecnych, nieobecna podczas 

głosowania – Karolina Sadowska) – przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 2. wyłączenia Liceum Sztuk Plastycznych im. Tadeusza Kulisiewicza z Zespołu 

Szkół Ponadpodstawowych w Kaliszu. 

 
W związku z zawartym porozumieniem z Ministrem Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego w sprawie rozwijania szkolnictwa artystycznego w Kaliszu, istnieje 

konieczność uregulowania organizacji i sytuacji prawnej Liceum Sztuk Plastycznych 

w Kaliszu w celu przekazania szkoły do prowadzenia przez inny organ. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Edukacji i Sportu; 

Komisja Kultury, Turystyki i Dziedzictwa Narodowego oraz Komisja Budżetu 

i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, pozytywnie go 

przegłosowano – 21 osób było za, 1 wstrzymała się od głosu (22 radnych obecnych, 

nieobecna podczas głosowania – Karolina Sadowska) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 3. zamiaru przekształcenia Liceum Sztuk Plastycznych im. Tadeusza 

Kulisiewicza w Kaliszu przy ul. Rzemieślniczej 6 poprzez zmianę siedziby szkoły 

i stworzenie nowej lokalizacji prowadzenia zajęć. 

 
Zgodnie z ustawą Prawo oświatowe organ prowadzący jest obowiązany, co najmniej 

na 6 miesięcy przed terminem likwidacji, zawiadomić o zamiarze likwidacji szkoły: 

rodziców uczniów, a w przypadku uczniów pełnoletnich – tych uczniów, właściwego 

kuratora oświaty. Powyższy przepis stosuje również w przypadku przekształcania 

szkół. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Edukacji i Sportu; 

Komisja Kultury, Turystyki i Dziedzictwa Narodowego, a także Komisja Budżetu 

i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, pozytywnie go 

przegłosowano – 20 osób było za, 1 wstrzymała się od głosu (22 radnych obecnych, 

nieobecna podczas głosowania – Karolina Sadowska, radny Sławomir Matczak 

z przyczyn technicznych nie wziął udziału w głosowaniu) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały. 
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Ad. 4. wystąpienia z wnioskiem o zezwolenie na utworzenie oddziałów o profilu 

mundurowym w Technikum nr 2 im. Generała Mieczysława Smorawińskiego 

w Zespole Szkół Ekonomicznych w Kaliszu. 

 
Zgodnie z ustawą Prawo oświatowe w szkołach ponadpodstawowych mogą być 
tworzone oddziały o profilu mundurowym po uzyskaniu zgody w formie zezwolenia 

ministra właściwego do spraw wewnętrznych, udzielonego w drodze decyzji 

administracyjnej. 

Utworzenie klas mundurowych oraz wdrożenie specjalistycznego programu nauczania 

daje szanse przyszłym uczniom i absolwentom Technikum nr 2 na lepsze poznanie 

specyfiki funkcjonowania służb mundurowych. Zdobycie nowych umiejętności ułatwi 

odnalezienie się na rynku pracy i związanie swojej kariery z pracą w policji lub straży 

granicznej. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje merytoryczne: Komisja Edukacji 

i Sportu; Komisja Kultury, Turystyki i Dziedzictwa Narodowego, a także Komisja 

Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, pozytywnie go 

przegłosowano – 19 osób było za, 2 wstrzymały się od głosu (22 radnych obecnych, 

nieobecna podczas głosowania – Karolina Sadowska, radny Sławomir Matczak 

z przyczyn technicznych nie wziął udziału w głosowaniu) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 5. zmiany uchwały budżetowej na 2025 rok. 

 
Szczegółowe informacje o zmianach w budżecie na 2025 rok, sporządzonych na 

podstawie wniosku naczelnika wydziału, są zawarte w uzasadnieniu projektu uchwały. 

Projekt uchwały w części merytorycznej pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja 

Edukacji i Sportu oraz Komisja Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej, natomiast 

całościowo projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu i Finansów 

Rady Miasta Kalisza. 

 
Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie 

go przegłosowano – 21 osób było za (22 radnych obecnych, nieobecna podczas 

głosowania – Karolina Sadowska, radny Sławomir Matczak z przyczyn technicznych 

nie wziął udziału w głosowaniu) – przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 6. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta Kalisza na lata 2025-

2043. 

 
Podjęcie uchwały dotyczy urealnienia wartości budżetowych w załączniku Nr 1 oraz 

zmian w załączniku Nr 2 pod nazwą Wykaz przedsięwzięć do WPF, które 

wprowadzono na podstawie przekazanego wniosku. 

Projekt uchwały w części merytorycznej pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja 

Edukacji i Sportu oraz Komisja Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej, natomiast 
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całościowo projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu i Finansów 

Rady Miasta Kalisza. 

 
Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie 

go przegłosowano – 22 osoby były za (22 radnych obecnych, nieobecna podczas 

głosowania – Karolina Sadowska) – przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 7. uznania „Planu adaptacji do zmian klimatu Miasta Kalisza do roku 2030” za 

miejski plan adaptacji. 

 
Rada Miasta Kalisza przyjęła plan adaptacji w październiku 2019 r. Zgodnie 

z zapisami ustawy o zmianie ustawy – Prawo ochrony środowiska oraz niektórych 

innych ustaw, rada gminy może w terminie 30 dni od dnia wejścia w życie ww. 

ustawy, uznać dotychczas uchwalony dokument o charakterze strategiczno-

wdrożeniowym, obejmujący swoim zakresem obszar danego miasta, za miejski plan 

adaptacji w rozumieniu ustawy. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Środowiska i Gospodarki 

Komunalnej oraz Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, pozytywnie go 

przegłosowano – 21 osób było za, 1 wstrzymała się od głosu (22 radnych obecnych, 

nieobecna podczas głosowania – Karolina Sadowska) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały. 

 
III. Zamknięcie obrad. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął posiedzenie 

XI Nadzwyczajnej Sesji. Następna, XII sesja odbędzie się 27 lutego 2025 r. 

o godz. 9:00. 

 

 
Przewodniczący 

Rady Miasta Kalisza 

/…/ 

Sławomir Lasiecki 

 

 

Sporządziła: 

6.02.2025 r. E. Pastuszak 


